



• الاسم : شيماء محمود علي

• اللقب العلمي: استاذة دكتور

• البريد الالكتروني:[shimaa. m. ali@almamonuc.edu.iq](mailto:shimaa.m.ali@almamonuc.edu.iq)

• موبايل: 07707643044

• الجنسية : عراقية

• مكان العمل: مستشفى اليرموك التعليمي/محاضرة في كلية المأمون

- بكالوريوس علوم حياة/ كلية العلوم/ جامعة المستنصرية 2001.
- ماجستير احياء مجهرية/ كلية الطب/ الجامعة المستنصرية. 2010.
- دكتوراه احياء مجهرية/ كلية الطب/ جامعة بغداد. 2021.
- حاصلة على شهادة كفاءات اللغة الانكليزية عام 2017.
- حاصلة على شهادة كفاءات الحاسوب عام 2017.
- حاصلة على صلاحية التدريس بنجاح/ الجامعة التكنولوجية 2021.
- حاصلة على شهادة طرائق التدريس والتثهيل التربوي/ الجامعة التكنولوجية 2021.
- حاصلة على شهادة سلامة اللغة العربية والاختاء الشائعة/ الجامعة التكنولوجية 2021.
- الاطروحة مقيمة من قبل وزارة الصحة لها علاقة بالاحياء المجهرية السريرية وحسب قرار اللجنة الفنية في وزارة الصحة في سنة 2012.
- اجتياز امتحان اجازة فتح المختبر والحصول على اجازة مختبر اهلي سنة 2014.

• التعليم
/المؤهلات
الدراسية

الخبرة	
•	<ul style="list-style-type: none">• عمل في مستشفى اليرموك التعليمي/ شعبة المختبرات من عام 2002 ومازلت مستمرة بالخدمة.• عملت بقسم الاحياء المجهرية من عام 2003 – 2006.• الالتحاق بدورة المختبرات لمدة عام كامل في مدينة الطب• الحصول على شهادة دورة المختبرات عام 2004 دورة 32 وبالمرتبة الاولى على العراق ومنحي لقب بكتريولوجي.• الالتحاق بدراسة الماجستير عام 2007 – 2010• عضو في لجنة التعقيم والتلوث سنة 2006.• مسؤولة قسم الاحياء المجهرية من عام 2014• مسؤولة قسم الاحياء المجهرية من عام 2021• محاضرة في دورة المختبرات التأهيلية لكلية العلوم والصيدلة عام 2014 والمقامة في مستشفى اليرموك التعليمي• مسؤولة تيم في وحدة الـ PCR والعمل على مسحات كورونا• رديف مسؤولة وحدة البيولوجي الجزيئي PCR من عام 2021 - 2023• لدي تفرغ لمدة يوم واحد تنسيب للتدريس في كلية الطب/ الجامعة المستنصرية لسنة 2021/2022• مسؤولة وحدة المقبلين على الزواج في مستشفى اليرموك التعليمي 2023.• رديف مدير شعبة المختبرات في مستشفى اليرموك التعليمي 2023.• مسؤولة مختبر الكلية الصناعية في مستشفى اليرموك التعليمي 2024• محاضرة في دورة المختبرات التأهيلية لكلية العلوم والصيدلة لسنة 2024 والمقامة في مستشفى اليرموك التعليمي.• حاصلة على لقب الاختصاص عام 2018.• حصلت على كتاب شكر وتقدير من دائرة صحة بغداد/ الكرخ للجهود المبذولة في دورة المختبرات التأهيلية لكلية العلوم والصيدلة• عضو في لجنة تقييم اداء وحدة البيولوجي الجزيئي في مستشفى اليرموك التعليمي.

<p>عضو في لجنة تقييم المواد المختبرية الخاصة بوحدة الاحياء المجهرية في مستشفى اليرموك التعليمي.</p> <ul style="list-style-type: none">• قمت التدريب العملي والنظري لطلاب الكلية التقنية في مستشفى اليرموك التعليمي (مختبر البكتريولوجي) (مختبر الفايروسات)• محاضر في دورة المختبرات لفرع الاحياء المجهرية لسنة 2014 – 2015 في مادة البكتريولوجي• محاضر في الدورة التنشيطية لوحدة الاحياء المجهرية لسنة 2021.• محاضرة في الدورة التنشيطية لوحدة البايولوجي الجزيئي PCR لسنة 2023.	
<ul style="list-style-type: none">• التنميط الجيني للتدرن الرئوي والخارج رئوي لمرضى العراقيين• تشخيص وتفريق بكتريا التدرن من مختلف النماذج باستخدام الطرق التقليدية و تفاعل البوليميراز المتسلسل اللحظي في العراق	<ul style="list-style-type: none">• البحوث/الكتب
<ul style="list-style-type: none">• <i>JFac Med Baghdad 2020; Vol.62, No. 3 Received. Sept. 2020 Accepted Oct. 2020 Published: Nov., 2020. DOI: https://doi.org/10.32007/jfacmedbagdad.6231787.</i>• <i>Biochem. Cell. Arch.</i> Vol. 20, No. 2, pp. 6243-6248, 2020. DocID: https://connectjournals.com/03896.2020.20.6243.	<ul style="list-style-type: none">• روابط المواقع البحثية العالمية
<ul style="list-style-type: none">• العربية بطلاقة• الانكليزية ممتازة مع خبرة بالمصطلحات الطبية	<ul style="list-style-type: none">• اللغات

Al- MA 'MOON University College
14th Ramadan St. Baghdad Iraq
mobile:07810394441



كلية المأمون الجامعة
العراق / بغداد / شارع 14 رمضان
هاتف: 07810394441

- **Name:Shimaa Mahmoad Ali**
- **The scientific title: Prof. Dr**
- **E-mail:shimaa. m. ali@almamonuc edu. iq**
- **Mobile: 07707643044**
- **Nationality: Iraqi**
- **Place of work:Yarmouk Teaching Hospital/Lecture at Al-Mamoun College**



• **Educational Qualifications**

- **Bachelor's degree in Life Sciences/College of Science/Al-Mustansiriya University 2001.**
- **Master's degree in Microbiology/College of Medicine/Al-Mustansiriya University. 2010.**
- **Doctorate in Microbiology/College of Medicine/University of Baghdad. 2021.**
- **Obtained an English language proficiency certificate in 2017.**
- **Obtained a computer competency certificate in 2017.**
- **Successfully obtained teaching license/University of Technology 2021.**
- **She holds a certificate in teaching methods and educational qualification/University of Technology 2021.**
- **She holds a certificate of Arabic language proficiency and common errors/University of Technology 2021.**



	<ul style="list-style-type: none">• The thesis was evaluated by the Ministry of Health and is related to clinical microbiology, according to the decision of the Technical Committee of the Ministry of Health in 2012.• Passing the laboratory opening license exam and obtaining a private laboratory license in 2014.
<ul style="list-style-type: none">• Experiences	<ul style="list-style-type: none">• I have been working at Yarmouk Teaching Hospital/Laboratory Division since 2002 and I still continue to serve.• I worked in the Microbiology Department from 2003-2006.• Enrolling in a full-year laboratory course at the Medical City.• Obtaining a laboratory course certificate in 2004, session 32, ranked first in Iraq, and was given the title of bacteriologist.• Enrolling in master's studies in 2007-2010• Member of the Sterilization and Pollution Committee in 2006.• Head of the Microbiology Department since 2014.• Head of the Microbiology Department from 2021.• A lecture in the qualifying laboratory course for the College of Science and Pharmacy in 2014, which was held at Yarmouk Teaching Hospital.• Team leader in the PCR unit and working on Corona swabs.



- Radif is responsible for the Molecular Biology PCR Unit from 2021-2023.
- I have a one-day sabbatical to teach at the College of Medicine/Al-Mustansiriya University for the year 2021/2022.
- Responsible for the Married Persons Unit at Yarmouk Teaching Hospital 2023.
- Radif, Director of the Laboratory Division at Yarmouk Teaching Hospital 2023.
- Responsible for the Industrial College Laboratory at Yarmouk Teaching Hospital 2024.
- A lecture in the qualifying laboratory course for the College of Science and Pharmacy for the year 2024, which is held at Yarmouk Teaching Hospital.
- Obtained the specialty title in 2018.
- I received a letter of thanks and appreciation from the Baghdad/Karkh Health Department for the efforts made in the qualifying laboratory course for the College of Science and Pharmacy.
- Member of the performance evaluation committee of the Molecular Biology Unit at Yarmouk Teaching Hospital. Member of the laboratory materials evaluation committee for the Microbiology Unit at Yarmouk Teaching Hospital.
- I conducted practical and theoretical training for students of the Technical College at Yarmouk Teaching Hospital (Bacteriological Laboratory) (Virus Laboratory).



	<ul style="list-style-type: none"> • Lecturer in the laboratory course for the Microbiology branch for the year 2014 - 2015 in the subject of bacteriology. • Lecturer in the refresher course for the Microbiology Unit for the year 2021. • A lecture in the refresher course for the Molecular Biology PCR unit For the year 2023.
<ul style="list-style-type: none"> • Research/books 	<ul style="list-style-type: none"> • Genotyping of Pulmonary and Extrapulmonary tuberculosis in Iraqi Patients. • Identification and Discrimination of Mycobacterium tuberculosis Complex with Traditional and Real-Time PCR in Different Specimens in Iraq.
<ul style="list-style-type: none"> • International research websites 	<ul style="list-style-type: none"> • <i>JFac Med Baghdad</i> 2020; Vol.62, No. 3 Received. Sept. 2020 Accepted Oct. 2020 Published: Nov., 2020. DOI: https://doi.org/10.32007/jfacmedbagdad.6231787. • <i>Biochem. Cell. Arch.</i> Vol. 20, No. 2, pp. 6243-6248, 2020. DocID: https://connectjournals.com/03896.2020.20.6243.
<ul style="list-style-type: none"> • Languages 	<ul style="list-style-type: none"> • Arabic • English